
Protokół
z posiedzenia

Komisji Komunalno – Finansowej Nr IV,
Komisji Edukacji Nr IV,

Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Nr IV,
oraz

Komisji Rozwoju Wsi Nr IV
z dnia 15 września 2021 r.

Pkt 1
Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  o  godz.  07.30 otworzył  wspólne

posiedzenie Komisji. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło  7 członków Komisji

Komunalno-Finansowej  (załącznik  nr  1),  5 członków  Komisji  Edukacji  (załącznik  nr  2),

6 członków  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  (załącznik  nr  3),  oraz  6 członków

Komisji Rozwoju Wsi (załącznik nr 4).

Uczestnicy posiedzenia nie będący członkami komisji:

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września;

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Magdalena Sobczak-Jankiewicz, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni;

Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty Kultury i Sportu;

Agata Szamałek, kierownik Działu Obsługi Klienta w PWiK Września;

Anita Grabarek, młodszy referent w Biurze Rady;

Agnieszka Kasprzak, samodzielny referent w Biurze Rady;

Tomasz Kuźniar, urbanista;

Media;

Pkt 2

Przewodniczący Komisji Edukacji radny Bogdan Nowak przedstawił porządek obrad wspólnego

posiedzenia komisji (załącznik nr 5).

Porządek obrad

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przedstawienie porządku obrad.
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3. Omówienie materiałów na XXVI sesję Rady Miejskiej we Wrześni.

4. Wolne głosy radnych.

5. Zakończenie posiedzenia.

Pkt 3

1) Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie:  zaliczenia drogi znajdującej się na terenie Miasta i  Gminy Września do kategorii dróg

gminnych;

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:  zaliczenia  drogi  znajdującej  się  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Września  do

kategorii dróg gminnych;

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zaliczenia drogi znajdującej się na terenie Miasta i

Gminy Września do kategorii dróg gminnych;

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym się”,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zaliczenia drogi

znajdującej się na terenie Miasta i Gminy Września do kategorii dróg gminnych; 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zaliczenia drogi znajdującej się na terenie

Miasta i Gminy Września do kategorii dróg gminnych;

2) Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie: ustalenia przebiegu drogi gminnej położonej na terenie Miasta i Gminy Września;

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:  ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej  położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy

Września;

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: ustalenia przebiegu drogi gminnej położonej na terenie

Miasta i Gminy Września;
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:ustalenia

przebiegu drogi gminnej położonej na terenie Miasta i Gminy Września;

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  ustalenia  przebiegu  drogi  gminnej

położonej na terenie Miasta i Gminy Września;

3)  Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie:  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy

najmu na czas nieoznaczony części nieruchomości o nr geod.3618/13, położonej we Wrześni przy

ul. Generała Dąbrowskiego 7;

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia

umowy  najmu  na  czas  nieoznaczony  części  nieruchomości  o  nr  geod.3618/13,  położonej  we

Wrześni przy ul. Generała Dąbrowskiego 7;

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego  trybu  zawarcia  umowy najmu na  czas  nieoznaczony  części  nieruchomości  o  nr

geod.3618/13, położonej we Wrześni przy ul. Generała Dąbrowskiego 7;

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia

umowy  najmu  na  czas  nieoznaczony  części  nieruchomości  o  nr  geod.3618/13,  położonej  we

Wrześni przy ul. Generała Dąbrowskiego 7; 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od

obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  najmu  na  czas  nieoznaczony  części

nieruchomości o nr geod.3618/13, położonej we Wrześni przy ul. Generała Dąbrowskiego 7;

4)  Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie:  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy
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najmu na czas nieoznaczony części nieruchomości o nr geod.3618/11, położonej we Wrześni przy

ul. Słowackiego 28;

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia

umowy  najmu  na  czas  nieoznaczony  części  nieruchomości  o  nr  geod.3618/11,  położonej  we

Wrześni przy ul. Słowackiego 28;

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego  trybu  zawarcia  umowy najmu na  czas  nieoznaczony  części  nieruchomości  o  nr

geod.3618/11, położonej we Wrześni przy ul. Słowackiego 28;

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia

umowy  najmu  na  czas  nieoznaczony  części  nieruchomości  o  nr  geod.3618/11,  położonej  we

Wrześni przy ul. Słowackiego 28; 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od

obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  najmu  na  czas  nieoznaczony  części

nieruchomości o nr geod.3618/11, położonej we Wrześni przy ul. Słowackiego 28;

5)  Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie:zmiany  uchwały  w  sprawie:  zasad  wynajmowania  lokali  wchodzących  w  skład

mieszkaniowego zasobu Gminy Września;

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  zmiany uchwały w sprawie:  zasad  wynajmowania lokali  wchodzących w

skład mieszkaniowego zasobu Gminy Września;

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie:  zmiany  uchwały  w sprawie:  zasad  wynajmowania

lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Września;
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  zmiany uchwały w sprawie:  zasad  wynajmowania lokali  wchodzących w

skład mieszkaniowego zasobu Gminy Września; 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie:  zasad

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Września;

6)  Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  omówił projekt uchwały w

sprawie: przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości jednolokalowej.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  4  głosami  „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przyznania

pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości jednolokalowej;

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości

jednolokalowej;

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości jednolokalowej; 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  5  głosami  „za”,  0

głosów „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie: przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości jednolokalowej;

7) Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że projekt uchwały

w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Chocicza Mała-

“Chocicza Mała II”,szczegółowo omówi urbanista Pan Tomasz Kuźniar.

Tomasz Kuźniar, urbanista omówił szczegółowo projekt uchwały w sprawie: miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Chocicza Mała- “Chocicza Mała II”.

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że studium było uchwalane przez Radę w maju a plan

był wyłożony na przełomie marca i kwietnia. Zapytał, czy plan mógł zawierać już zapisy, które były

później?   

                                                                         5



Tomasz Kuźniar, urbanista  odpowiedział,  że  tak,  ponieważ  ustawa  o  planowaniu  i

zagospodarowaniu  przestrzennym  nie  widzi  przeszkód,  aby  równolegle  procedować  te  dwa

dokumenty. Wyjaśnił, że tak jak radny zauważył, plan był wyłożony przed uchwaleniem studium

które  zostało  wyłożone  przed  wyłożeniem  tegoż  planu,  stąd  ta  konsekwencja  wcześniejszego

procedowania studium a zatem planu została zachowana i  jest  ona jak najbardziej  dopuszczona

ustaleniami przepisów prawa. Jest to jak najbardziej zgodne z przepisami. Powiedział, że gdyby

zmiana studium nie została przyjęta, to plan również nie mógłby być w chwili obecnej przedmiotem

komisji i sesji.

Radny Bogumił  Kwiatkowski powiedział,  że  zgłasza  wniosek  formalny  do  Karola  Nowaka,

zastępcy Burmistrza Miasta i Gminy Września o przedstawienie analizy, tak jak w przypadku ul.

Wrocławskiej przed przystąpieniem do miejscowego planu. Zapytał, czy jest to możliwe?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  w  każdym

przypadku, kiedy wywoływana jest zmiana, czy nowa procedura uchwalenia miejscowego planu, to

konieczne jest przeprowadzenie analizy urbanistycznej. Wyjaśnił,  że w tym przypadku także tak

było i nie ma przeszkód aby taką analizę udostępnić.  

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy mieszkańcy lub inne podmioty składały wnioski do tego

planu na początku całej procedury planistycznej?  

Tomasz Kuźniar, urbanista  odpowiedział,  że  nie  było  wniosków  składanych  przez  osoby

indywidualne do tego projektu. 

Radny Damian Staniszewski  zapytał, czy obsługa komunikacyjna odbędzie się drogą gminną nr

411599P ?

Tomasz Kuźniar, urbanista  odpowiedział,  że  plan  miejscowy  określa  jeżeli  chodzi  o  zasady

obsługi komunikacyjnej w sposób dość ogólny. Wyjaśnił, że mowa jest o układzie gminy, położonej

poza  granicami  obszaru  objętego  planem,  gdyż  takie  granice  zostały  przyjęte  w  uchwale

intencyjnej. Natomiast istniejący układ komunikacyjny, który jest zrealizowany na potrzeby fabryki

Volkswagen dopuszcza także możliwość wykonania dojazdu od strony wschodniej.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że w planie nie wyznaczono linii zabudowy w kierunku

północy i  wschodnim.  Zapytał,  czy  ten  teren  jest  przygotowywany pod ewentualną  rozbudowę

fabryki VidaXl?
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Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że ze względu na sąsiedztwo terenów przeznaczonych

już  pod funkcję  produkcyjno-usługową nie  było  potrzeby  wprowadzania  granic  linii  zabudowy

działek.  Wyjaśnił,  że  obowiązują  przepisy  prawa  budowlanego,  które  mówią  o  konieczności

zachowania trzech lub czterech metrów od granicy działek i linia zabudowy co do swej definicji ma

wyznaczać  co  najbliższe  zlokalizowanie  budynku względem układu drogowego.  Powiedział,  że

teren po wschodniej stronie, już posiada obowiązujący plan o podobnym przeznaczeniu oraz że po

stronie północnej plan opracowany jest na podobną funkcję, nie zachodziła taka potrzeba aby go

ustalić.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że skoro od południa została wyznaczona a przed chwilą

Pan rozpatrywał nasze uwagi w których było stanowisko takie, że także od strony południa jest

przygotowywany teren pod składy i magazyny. Zapytał, dlaczego od południa znalazła się ta linia

zabudowy? 

Tomasz Kuźniar, urbanista  odpowiedział,  że  jest  tam  inna  sytuacja,  mianowicie  jak  było

wspomniane przy rozstrzygnięciu uwag na południu nie ma obowiązującego planu miejscowego

tylko ustalone studium, czyli jako promesa do tego, żeby w przyszłości plan się tam pojawił. Biorąc

pod uwagę, że na chwile obecną teren nie jest przeznaczony oraz że w najbliższych latach nie jest

planowana  zmiana  przeznaczenia.  Stąd  taka  linia  odzwierciedlająca  tą  odległość,  wynikająca  z

przepisów prawa budowlanego została zaproponowana o jej ustalenie oraz przedstawiona koncepcja

zagospodarowania przez inwestora, która zakładała zachowanie tych odległości. 

Radny Damian Staniszewski zapytał, czy koncepcję przedstawił zakład VidaXl?

Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że prawdopodobnie tak.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że w części zachodniej nie objętej planem znajdują się

gospodarstwa rolne i zabudowania jednorodzinne. Zapytał, czy nie byłoby zasadne troszkę oddalić

ten pas zieleni i izolację tych gospodarstw zwiększyć aby ewentualnie te zabudowania usługowe,

przemysłowe, hale nie znajdowały się tak blisko tych gospodarstw lub zabudowań?

Tomasz Kuźniar, urbanista odpowiedział, że zależałoby to o ile zwiększyć i jaka byłaby wartość

optymalna.  Na chwilę  obecną,  jest  zaproponowane 10 metrów ale  można dyskutować,  czy  nie

powinno być 5 a może15 metrów. Biorąc pod uwagę taktykę jaka została wprowadzona w innych

podobnych planach miejscowych te 10 metrów uznaje się za racjonalną opcję. 
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Radny Damian Staniszewski powiedział, że chciałby zwrócić uwagę i zaapelować na przyszłość,

kiedy planami będziemy się zbliżać do gospodarstw rolnych, zabudowań, które są tam od bardzo

dawna,  dziesiątek  lat,  żeby  zatroszczyć  się  o  mieszkańców  oraz  żeby  ta  zieleń  izolacyjna,

rzeczywiście stanowiła izolacje i jeśli choć spełniała swoją funkcję przyrodniczą, krajobrazową i

wizualną.  

Radny  Maciej  Baranowski  zgłosił  wniosek  formalny  w  celu  zadania  pytania  do  podpunktu

szóstego w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości jednolokalowej.

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  radny  Bogdan  Nowak  powiedział,  że  punkt,  jest  już

zaopiniowany. 

           

Radny Maciej Baranowski odpowiedział, że chce tylko zadać pytanie.

Przewodniczący Komisji Edukacji radny Bogdan Nowak zapytał, czy można zostawić to pytanie

do pkt 4 czyli wolne głosy radnych?

Radny Maciej Baranowski odpowiedział, że nie.  

Przewodniczący Komisji Edukacji radny Bogdan Nowak zapytał, czy jest to tak istotna kwestia?

Radny Maciej Baranowski odpowiedział, że tak.

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  radny  Bogdan  Nowak  udzielił  radnemu  Maciejowi

Baranowskiemu głosu.

Radny  Maciej  Baranowski  zapytał,  ile  lokali  jednolokalowych  na  wsiach  posiada  do  zbycia

Gmina?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że około 5 lokali.

Radny Maciej Baranowski zapytał, czy te lokale są obłożone działkami?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że tak.
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Radny Maciej Baranowski powiedział, że sytuacja domów jednolokalowych wygląda tak, że nie

można ich porównywać z lokalami w budynkach wielorodzinnych, ponieważ gdy jest kamienica i

jeżeli ktoś zdecyduje się na jej remont w postojach a później w kuluarach, to remontują jeszcze

ciągi wentylacyjne, korytarze, substancje związaną z poborem energii elektrycznej oraz kanalizacje

doprowadzenia wody. Wyjaśnił, że oddając taki lokal jednolokalowy Gmina robi prezent, ponieważ

jeśli lokal jest nic niewarty to  pozostaje grunt. Ceny gruntów w okolicy Wrześni wynoszą od 150-

250 zł za metr a we Wrześni od 300-550 zł za metr w zależności od miejsca. Działka sama w sobie,

gdyby nie było tego lokalu i tak jest warta. Powiedział, że nie wie, czy jest to dobrym pomysłem w

tak trudnej sytuacji lokalowej a przede wszystkim cenowej związanej z cenami działek, wyzbywać

się takich lokali.      

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  powiedział,  że  rozumie  tą

argumentację, ale trudno się z nią zgodzić z kilku powodów. Wyjaśnił, że zostały przeanalizowane

te przypadki, które mogłyby być w kontekście tej uchwały i żadne z tych przykładów nie zbliża się

do wartości tych gruntów o których Radny wspomniał oraz została przeanalizowana możliwość

podzielenia dokładnie tych nieruchomości, czy można z takiej nieruchomości dokonać podziału i

pozostawić część gruntu na własność Gminy a zbyć tylko budynek z mniejszą działką. Powiedział,

że niestety nie ma takich możliwości, ponieważ w przeszłości takie podziały zostały dokonane i nie

da się nic więcej zrobić oraz że budynki są w złym stanie. Wyjaśnił, że to nie jest tak, że tą uchwałą

Gmina pozbywa się cennego majątku na którym ponosi jakieś szkody. Jeśli nie uda się dokonać

wykupów to Gmina będzie musiała ponosić duże koszty remontów tych budynków.        

Radny Maciej Baranowski zapytał, czy mógłby otrzymać zestawienie tych nieruchomości wraz z

gruntami przed głosowaniem, ponieważ nie wie nad czym głosuje….?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  powiedział, że wyjaśnił już, że

jest około 5 budynków oraz że 29 marca 2010 roku odbyło się głosowanie nad wprowadzeniem

zasad dotyczących bonifikat do 50% i 95%  w której nie ma także żadnego wykazu, ponieważ są to

zasady  a  nie  konkretna  uchwała,  która  wyraża  zgodę  na  wykupienie  jakiegoś  konkretnego

mieszkania, tylko zasady. Wyjaśnił, że w omawianym projekcie, jest dokładnie tak samo, chodzi o

to,  żeby  te  zasady  były  zasadą  dla  ludzi,  którzy  mieszkają  w  takich  budynkach  komunalnych

jednorodzinnych.  Stąd  w  projekcie  uchwały  nie  ma  takiego  wykazu  nieruchomości.  Nie  ma

żadnych przeszkód aby taką informację Radnym przedstawić.  
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Radny Maciej  Baranowski  powiedział,  że  chciałby  znać  łączną  ilość  metrów kwadratowych,

działek, których Gmina chce się cyt: „oskubać” za 95% wartości. Chciałby wiedzieć jaka jest skala

sprzedaży ziemi w postaci z bonifikatami przez Gminę Września.

Radny Damian Staniszewski  zapytał, czy wszyscy radni otrzymają wykaz tych nieruchomości z

numerami działek, gdzie one są położone?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  powiedział, że wykaz zostanie

przekazany radnym.

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  4  głosami  „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Chocicza Mała- “Chocicza Mała II”;

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 7 radnych, 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

2  głosami  „wstrzymującymi  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Chocicza Mała- “Chocicza

Mała II”;

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt uchwały  w sprawie:   miejscowego

planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Chocicza Mała- “Chocicza Mała II”;

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  5  głosami  „za”,  0

głosów „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Chocicza Mała-

“Chocicza Mała II”;

8) Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty Kultury i Sportu omówił projekt uchwały w

sprawie:  programu  współpracy  Gminy  Września  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  z

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022.

Radny Damian Staniszewskiego powiedział, że podobny zapis był w poprzednich latach, chodzi o

rozdział  5  formy  współpracy  w  ramach  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  a  Gminą

Września  współpraca  polega  między innymi na  konsultowaniu  z  organizacjami  pozarządowymi

oraz podmiotami odpowiednio do zakresu ich działania, projektów aktów prawnych w dziedzinach
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dotyczących  działalności  statutowych  tych  organizacji. Zapytał,  jak  często  Gmina  Września

korzysta z tej możliwości, chodzi o dodatkowe kwestie programu, czy jest to martwy zapis, czy on

żyje, czy są konsultowane akty prawne w Gminie Września?     

Jarosław Malicki,  naczelnik Wydziału Oświaty Kultury i  Sportu  odpowiedział,  że  w czasie

pandemii,  jest  dość  trudno  spotkać  się  z  organizacjami  pozarządowymi  i  pewne  kwestie

rozpatrywane są wspólnie, nie jest to sprawa bardzo częsta. 

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  4  głosami  „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem

„wstrzymującym  się”, pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  programu

współpracy Gminy Września z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi

działalność pożytku publicznego na rok 2022.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 7 radnych, 6 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

1  głosem  „wstrzymującym  się”, pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:

programu  współpracy  Gminy  Września  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  z  podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  programu

współpracy Gminy Września z organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi

działalność pożytku publicznego na rok 2022. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: programu współpracy Gminy Września z

organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego

na rok 2022.

9)  Magdalena  Sobczak-Jankiewicz,  dyrektor  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni

omówiła projekt uchwały w sprawie:  przystąpienia Gminy Września do Programu Ogólnopolska

Karta Seniora.

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: przystąpienia Gminy Września do Programu Ogólnopolska Karta Seniora.
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Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  Gminy  Września  do  Programu

Ogólnopolska Karta Seniora.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: przystąpienia Gminy Września do Programu Ogólnopolska Karta Seniora. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  Gminy  Września  do

Programu Ogólnopolska Karta Seniora.

10) Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział,  że omówił

projekt uchwały w sprawie:  przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i  odprowadzania ścieków

obowiązującego na terenie Gminy Września szczegółowo omówi Pani Agata Szamałek, kierownik

Działu Obsługi Klienta w PWiK Września.

Agata Szamałek, kierownik Działu Obsługi Klienta w PWiK Września  omówiła szczegółowo

projekt uchwały w sprawie: przyjęcia  Regulaminu dostarczania wody i  odprowadzania ścieków

obowiązującego na terenie Gminy Września szczegółowo omówi Pani Agata Szamałek, kierownik

Działu Obsługi Klienta w PWiK Września.

Radny  Stanisław  Dominiczak powiedział,  że  w  regulaminie  jest  limit  minimalnej  ilości

dostarczania wody do lokali mieszkalnych, stanowi on 0,3 m³, czyli 300 litrów. Zapytał, czy te 300

litrów wody wystarczy na rodzinę np.: czteroosobową, jeśli będzie przestrzegany regulamin?

Agata Szamałek, kierownik Działu Obsługi Klienta w PWiK Września odpowiedziała, że jest to

tylko minimum.

Radny Stanisław Dominiczak zapytał, dlaczego jest tak niskie minimum i czy nie wypadałoby

podwyższyć limit dostarczania wody?  

Agata Szamałek, kierownik Działu Obsługi Klienta w PWiK Września odpowiedziała, że są to

przyjęte  minima.  PWiK  kierowało  się  również  opiniami  Wojewodów,  które  wskazywały

konieczność  przyjęcia  minimum  w  regulaminie.  Wyjaśniła,  że  to  minimum  zostało  określone

zarówno przez kierownika SUW-u jak i przez kierownika Oczyszczalni.   
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Radny Stanisław Dominiczak zapytał, czy jest to obligo przyjęcia tak wielkiego minimum, czy to

minimum, dla Przedsiębiorstwa obsługującego mieszkańców Gminy Września, może być większe,

czy nie? 

Agata Szamałek, kierownik Działu Obsługi Klienta w PWiK Września odpowiedziała, że takie

minimum zostało określone przez poszczególne jednostki  czyli  SUW Września i  Oczyszczalnia

Ścieków. Wyjaśniła, że takie minima zostały przyjęte.

Radny Stanisław Dominiczak  powiedział,  że  dlatego poprosi  o uwzględnienie jego wniosku i

ewentualnie podwyższenie tego minimum oraz dostosowanie do tego infrastruktury. 

Agata Szamałek, kierownik Działu Obsługi Klienta w PWiK Września odpowiedziała,  że

Dyrektor RZGW w Poznaniu nie wydał żadnej opinii negatywnej w tym zakresie.

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że w regulaminie są określone warunki przyłączania do

sieci oraz wszystkie kwestie dotyczące samych przyłączy. Zapytał, co w przypadku budowy samej

sieci  np.:  sieci  wodociągowej,  kanalizacyjnej,  czy  takie  dane,  informacje  lub  rozdział  w takim

regulaminie  powinien  się  znaleźć?  Wyjaśnił,  że  zdarzają  się  sytuacje,  kiedy Radni  głosują  nad

miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego i zostaje podzielony jakiś obszar ziemi na

działki budowlane, na tereny inwestycyjne wtedy inwestorem niekoniecznie jest Przedsiębiorstwo

Wodociągów i Kanalizacji, czy Gmina Września a inwestor prywatny buduje za własne środki sieć

wodociągową  lub  kanalizacyjną.  Zapytał,  kto  utrzymuje  i  odpowiada  za  tą  sieć  oraz  co  w

przypadku, gdyby okazało się że woda jest niezdatna do picia lub ma jakieś niewłaściwe parametry,

co wtedy się dzieje,  czy w regulaminie coś takiego winno być określone,  czy jest  to w PWiK

uregulowane w inny sposób?

Agata Szamałek, kierownik Działu Obsługi Klienta w PWiK Września odpowiedziała,  że

regulamin musi opierać  się o ustawę o zbiorowym zaopatrzeniu i zgodnie z art. 19 ust 5 ustawy,

gdzie są dokładnie wypisane wszystkie punkty, które zawierają rozdziały w regulaminie. Wyjaśniła,

że w regulamin nie może być wstawiane nic  innego poza to co jest  w ustawie.  Każdy punkt i

rozdział regulaminu dokładnie odpowiada punktom z art. 19 ust 5 ustawy i wyczerpuje wszystkie

obowiązki ustawowe.

Radny Bogumił  Kwiatkowski powiedział,  że  rozumie,  że  regulamin  ma  być  dostosowany do

zapisów ustawowych i  zostało to wykonane. Zapytał,  czy w Przedsiębiorstwie,  jest  jakikolwiek

dokument regulujący kwestie o które pytał?
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Agata Szamałek, kierownik Działu Obsługi Klienta w PWiK Września odpowiedziała, że nie

jest upoważniona do wypowiedzenia się na ten temat.  

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  radny  Bogdan  Nowak  zapytał,  czy  wniosek radnego

Stanisława  Dominiczaka  ma  uznać  za  formalny  wniosek  o  wprowadzenie  zmian  w  tym

regulaminie, czy opiniujemy, natomiast kwestia do zastanowienia się?

Radny Stanisław Dominiczak odpowiedział, że raczej kwestia do zastanowienia się.  

                                          

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:  przyjęcia  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków

obowiązującego na terenie Gminy Września;

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przyjęcia  Regulaminu  dostarczania  wody  i

odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Września;

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przyjęcia

Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  obowiązującego  na terenie  Gminy

Września; 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  5  głosami  „za”,  0

głosów „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie: przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na

terenie Gminy Września;

11)  Przewodniczący  Komisji  Edukacji  radny  Bogdan  Nowak  omówił  projekt  uchwały  w

sprawie:  przyjęcia oświadczenia Rady Miejskiej we Wrześni w sprawie inicjatywy ustanowienia 27

grudnia świętem państwowym.

Komisja  Edukacji  w  obecności  5  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  przyjęcia  oświadczenia Rady Miejskiej  we Wrześni w sprawie inicjatywy

ustanowienia 27 grudnia świętem państwowym.
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Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  7  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przyjęcia oświadczenia Rady Miejskiej we Wrześni w

sprawie inicjatywy ustanowienia 27 grudnia świętem państwowym.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  przyjęcia  oświadczenia Rady Miejskiej  we Wrześni w sprawie inicjatywy

ustanowienia 27 grudnia świętem państwowym. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przyjęcia oświadczenia Rady Miejskiej we

Wrześni w sprawie inicjatywy ustanowienia 27 grudnia świętem państwowym.

12) Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września omówił projekt uchwały w sprawie:

zmiany uchwały Nr XXXIII/444/2010 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 16 września 2010 r. w

sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta i Gminy Września.

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że projekt wpłynął 30 czerwca br. a w lipcu odbyła się

Sesja.  Zapytał,  Przewodniczącego  Komisji  Edukacji  radnego  Bogdana  Nowaka,  co  było

przyczyną, że na lipcowej sesji rada nie przyjęła tego projektu? Zadał drugie pytanie, czy nie można

byłoby tak ważnej uchwały przyjąć w formie tekstu jednolitego nie w ramach zmiany uchwały, czy

można przyjąć w taki sposób uchwałę? 

Przewodniczący Komisji  Edukacji  radny Bogdan Nowak odpowiedział,  że Rada jest  jeszcze

przed procedurą uchwalania nowego budżetu w związku z tym nie ma jakichś wątpliwości, czy

niejasności.  Wymagało  to  przygotowania  projektu  uchwały,  stąd  te  dwa  miesiące  opóźnienia.

Wyjaśnił, że nie ma potrzeby aby uchwalać tekst jednolity, taka formuła jest dopuszczalna i jak

najbardziej zgodna z prawem.       

Komisja  Edukacji  w obecności  5  radnych,  1  głosem „za”,  0  głosów „przeciw”,  4  głosami

„wstrzymującymi się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały

Nr XXXIII/444/2010 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 16 września 2010 r. w sprawie trybu prac

nad projektem uchwały budżetowej Miasta i Gminy Września.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 7 radnych, 2 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

5  głosami  „wstrzymującymi  się”,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:
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zmiany uchwały Nr XXXIII/444/2010 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 16 września 2010 r. w

sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta i Gminy Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 1 głosem „za”, 0 głosów „przeciw”, 5 głosami

„wstrzymującymi się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały

Nr XXXIII/444/2010 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 16 września 2010 r. w sprawie trybu prac

nad projektem uchwały budżetowej Miasta i Gminy Września. 

Komisja Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej w obecności 6 radnych, 1 głosem „za”, 0 głosów

„przeciw”,  5  głosami  „wstrzymującymi  się”, pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w

sprawie:  zmiany uchwały Nr XXXIII/444/2010 Rady Miejskiej we Wrześni z dnia 16 września

2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Miasta i Gminy Września.

13) Radny Damian  Staniszewski powiedział,  że  nie  wie  dlaczego  ta  uchwała  znalazła  się  w

porządku  obrad,  ponieważ  jest  ona  jeszcze  niegotowa.  Poinformował,  że  na  sesji  będzie

wnioskował o ściągnięcie tego projektu uchwały. Zostanie on złożony w późniejszym terminie z

uwzględnionymi zmianami jakie prosił RDOŚ.

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  radny  Bogdan  Nowak  zapytał,  czy  pisemny  wniosek  o

zmianę porządku obrad zostanie złożony na jutrzejszym posiedzeniu sesji i czy, można odstąpić od

opiniowania na posiedzeniu wspólnych komisji? 

Radny Damian Staniszewski powiedział, że tak.

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  radny  Bogdan  Nowak  powiedział,  że  odstępuje  od

opiniowania projektu uchwały ze względu na to, że została przekazana informacja o jego wycofaniu

z porządku obrad sesji Rady Miejskiej. 

14)  Radny Damian Staniszewski omówił projekt uchwały w sprawie: zasad udzielania dotacji na

prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym do  rejestru

zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków na terenie gminy Września.

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września powiedział, że środki do budżetu Gminy

trafiają z wpływów z podatków. Wyjaśnił, że Urząd Miasta i Gminy nie posiada cyt:„maszynki do

produkowania pieniędzy” oraz żeby komuś coś dać, wypłacić zasadnie lub nie, to trzeba najpierw te

środki komuś zabrać w postaci podatków. W ostatnim roku Pan Radny kilkukrotnie wnosił o to
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żeby te podatki do Gminy nie wpływały w jakiejś części w postaci zgłoszeń różnych wniosków o to

aby dani  podatnicy nie  płacili  podatków. W związku z tym nie da  się  wykonać aby rozdawać

pieniądze a jednocześnie nie zbierać podatków. Powiedział, że co do wykazu i braku zasadności

dofinansowania  tych  działań  materiały  przygotował  i  przedstawi  Karol  Nowak,  zastępca

Burmistrza Miasta i Gminy Września.

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września  powiedział,  że Gmina nie ma

żadnego  obowiązku  dotowania  żadnych  zabytków  ani  wpisanych  do  rejestru  przez  decyzje

Konserwatora ani także wpisanych do Gminnej Ewidencji Zabytków. Nie jest to żaden obowiązek

jako Gminy, natomiast ustawa daje możliwość dotowania zabytków zarówno wpisanych decyzją

Konserwatora  jak  i  wpisanych  do  Gminnej  Ewidencji  Zabytków.  Wyjaśnił,  że  jest  to  decyzja

Gminy, jaką politykę w tym zakresie chce prowadzić. Gmina do chwili obecnej dotuje oraz stwarza

takie możliwości do uzyskania dotacji dla zabytków, które znajdują się w ewidencji na podstawie

decyzji  konserwatora  a  nie  dotuje  tych  o  które  wnoszą  Radni,  czyli  zabytków  wpisanych  do

Gminnej Ewidencji. Przedstawił Radnym wybrane obiekty z Gminnej Ewidencji Zabytków na które

miałyby być przeznaczone środki z podatków (załącznik nr 6). Powiedział, że jeśli ktoś chciałby

dotować takie  obiekty,  to  te  które  znajdują  się  w rejestrze  na  podstawie  decyzji  Konserwatora

Zabytków,  są  dokładnie  opisane  i  zinwentaryzowane,  natomiast  obiekty  w  Gminnej  Ewidencji

Zabytków,  są  opisane  ale  często  wiedza  na  ich  temat  jest  inna  niż  tych  na  podstawie  decyzji

Konserwatora  Zabytków.  Wyjaśnił,  że  gdyby  został  przyjęty  projekt  uchwały,  to  wszystkie

przedstawione Radnym obiekty, kwalifikowałyby się do tego aby taką dotacje uzyskać. Są to często

obiekty w tragicznym stanie i udzielenie dotacji, nawet kilkudziesięciu złotych nic by nie zmieniło.

Nie mają one wartości, jak zabytki, które Gmina dotuje.   

Radny Kornel  Tomczak powiedział,  że  zauważył  pewien  błąd  logiczny  w argumentacji  Pana

Wiceburmistrza. Przede wszystkim podjęcie uchwały nie powoduje przeznaczenia jakichkolwiek

publicznych pieniędzy na remont któregokolwiek z zabytków, które Pana Burmistrz był uprzejmy

wybrać do przygotowanego przez siebie  spisu.  Jest  to  przyznanie możliwości  poszerzenia tego

kręgu,  które  zabytki  mogą  być  dotowane  i  o  tym,  który  z  zabytków  zostanie  dotowany,  jest

uzależnione dopiero od podjętej decyzji, która była podejmowana przez Radę. Więc nie ma żadnego

ryzyka,  jeśli  Pan Burmistrz  nie  podejmie  decyzji,  aby któryś  z  tych  budynków dostał  dotację,

dofinansowanie. Poinformował, że niepotrzebnie był drukowany dokument, który Pan Burmistrz

przekazał Radnym, wystarczyło podjąć decyzję, który z zabytków będzie dotowany.

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że to nie Burmistrz

podejmuje  decyzję  o  przyznaniu  dotacji,  tylko  Państwo  jako  Rada  Miejska.  Wyjaśnił,  że  w
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projekcie uchwały nie ma o tym, że Gmina przyznaje już komuś konkretnemu dotacje, oczywiście

jest  to  prawda,  natomiast  stworzenie  takiej  możliwości  rozbudza  i  powoduje  oczekiwania.

Powiedział,  że  tak  jak  już  wyjaśniał,  że  Gmina nie  ma takiego obowiązku dotowania żadnych

zabytków, oczywiście ma takie możliwości więc Rada Miejska może tą decyzje podjąć w formie

uchwały, taką jaką uważa za słuszną, może nie podejmować uchwały ale również może dotować jak

w przypadku Gminy, gdzie zabytki są w rejestrze na podstawie decyzji Konserwatora Zabytków,

można  ją  rozszerzyć.  Powiedział,  że  za  każdą  decyzją  są  oczekiwania  a  za  oczekiwaniami

najczęściej finanse, więc stąd taka opinia.

Radny Kornel  Tomczak powiedział,  że  oczywiście  oczekiwania mogłyby wzrosnąć ale  czy to

sprawia, że Września nie przystąpiła do programu Mieszkanie plus, kiedy też osoby w większej

liczbie  niż  mieszkania  aplikują  o  to,  to  może  być  taki  przykład.  Wyjaśnił,  że  takie  wstępne

prewencyjne  działanie,  które  ogranicza  możliwość  składania  wniosku  jest  niepotrzebne.  Rada

Miejska będzie tutaj podejmowała, czy chce lub nie, dotować jakiś budynek, który znajduje się w

Gminnej Ewidencji Zabytków, w której również znajdują się kamienice we Wrześni. Powiedział, że

nie ma potrzeby tworzenia obrazu, że zaraz ktoś będzie dotował jeden z budynków, który znajduje

się w wykonanym wykazie.   

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że Gmina Września

przystąpiła  do  programu  „Mieszkanie  plus”  nie  wydatkując  na  ten  cel  ani  jednej  złotówki  z

publicznych środków.

Radny Kornel Tomczak powiedział, że oczywiście ale jeśli chodzi o dotowanie zabytków, które

znajdują się w rejestrze, to sukcesywnie kwota ta nadal znajduje się rokrocznie w budżecie miasta.

Radny Damian Staniszewski powiedział, że to, jakie środki Rada będzie przeznaczać na kwestie

ochrony i opieki nad zabytkami, będzie regulowana w uchwale budżetowej i tam znajdzie się ta

informacja.  Wyjaśnił,  że  do tej  pory było  to  100 tys.  złotych.  Pan Burmistrz  wybrał  około  30

obiektów w formie cyt: „straszaka”. Kwestia zinwentaryzowania i uporządkowania GEZ-u, na które

było  kilka  lat,  więc  nie  wie  do  kogo  te  pretensje  są  kierowane,  że  coś  jest  tam   jeszcze

nieuporządkowanego.  Jeśli  chodzi  o  to,  czy  rzeczywiście  tak  się  stanie,  że  publiczne  środki,

pomijając to co powiedział radny Kornel Tomczak, to taki mechanizm znalazł się w proponowanej

uchwale w  § 5 ust.1. Mechanizm pozwala ocenić merytorycznie, jaką wartość ma dany zabytek

zgodnie z definicją określoną w ustawie o ochronie i opiece nad zabytkami a drugim mechanizmem

jest Rada Miejska. Powiedział, że żaden dziwnie cyt: „rozwalający” się obiekt najprawdopodobniej

                                                                         18



nie otrzyma dotacji, ponieważ albo Rada się nie zgodzi lub nie przejdzie tego mechanizmu, który

jest w ustawie.     

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że wcześniej Rada Miejska przyjęła w formie uchwały

zasady utrzymywania zabytków wpisanych do rejestru przez Konserwatora Zabytków i dzięki temu

udało się np.: w sposób przyzwoity i upiększający Wrześnie wyremontować, odrestaurować Pałac

na Opieszynie. Więc kwestia tego, jaki obiekt byłby dotowany i w jaki sposób przyczyni się do

upiększania  i  naprawiania  tych  rzeczy,  które  pozostały  historycznie,  należy  właśnie  do  Rady

Miejskiej.  Burmistrz  przeznaczał  z  pieniędzy podatników 100 tys.  zł  rocznie  i  nie  było  z  tym

problemu, więc jeżeli taka pula pozostała by na kolejne lata, to jest kwestia wyboru co dalej z tymi

zabytkami, które faktycznie są częścią turystyczną, historii, które są istotne. Wyjaśnił, że będzie

zależało to od obecnej lub przyszłej Rady, które zabytki rzeczywiście mają znaczenie.

Radny  Stefan  Ogrodowicz zapytał,  kto  spowodował,  że  tego  rodzaju  obiekty,  które  zostały

przedstawione trafiły na listę zabytków? 

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i  Gminy Września powiedział,  że Gmina ma obowiązek

wpisać  do  rejestru  obiekty,  które  są  ujęte  przez  Konserwatora  w  Wojewódzkiej  Ewidencji

Zabytków.   

Radny Damian Staniszewski powiedział, że to nie jest tak, że ta ewidencja jest raz na zawsze, ona

żyje i jeśli jakiś obiekt popadł w ruinę i uzyskał pozytywną opinię Konserwatora o skreśleniu z

ewidencji zabytków, to jest usuwany, później wydane jest zarządzenie Burmistrza o skreśleniu z

ewidencji zabytków.  Jest mechanizm, który koryguje te wszystkie rzeczy i dostosowuje ewidencje

do rzeczywistości.    

Komisja Edukacji  w obecności  5 radnych,  1 głosem „za”, 4 głosami „przeciw”, 0 głosów

„wstrzymujących się”, negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zasad udzielania

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy  zabytku wpisanym do

rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków na terenie gminy Września.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  7  radnych,  2  głosami  „za”,  5  głosami

„przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”,  negatywnie zaopiniowała  projekt  uchwały  w

sprawie:  zasad udzielania  dotacji  na prace konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty budowlane

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków na terenie gminy

Września.
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 1 głosem „za”, 5 głosami „przeciw”, 0 głosów

„wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zasad udzielania

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do

rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków na terenie gminy Września. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  1  głosem  „za”,  5

głosami „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały

w sprawie: zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków na terenie gminy

Września.

Pkt 4

Radny Maciej Baranowski zapytał, o postępy w zakresie powiększenia, poszerzenia ścieżki wokół

zalewu, na jakim etapie się to zatrzymało i czy będzie kładka przy mostku w Psarach Polskich? 

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września  odpowiedział,  że  zostały

ogłoszone  przetargi,  pierwszy  na  budowę  nowego  odcinka  ścieżki  rowerowej  od  strony

„Czardasza”  okalającego  cały  teren  rekreacyjny.  Drugi  przetarg  został  ogłoszony  na  budowę

odcinka od terenu  rekreacyjnego w stronę Psar Polskich, na budowę oświetlenia wokół zalewu na

wszystkich  odcinkach  oraz  na  element  przebudowy  mostu  w  Psarach  Polskich  z  dojściami.

Powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  ostatni  przetarg,  to  niestety  nie  ma  żadnej  ofert  i  musi  zostać

powtórzony, ponieważ bardzo trudno uzyskać oferty od wykonawców z wielu różnych powodów.

W związku z tym kontynuowane są te działania.   

Pkt 5

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Edukacji radny Bogdan Nowak, o

godz. 09:14 zamknął wspólne posiedzenie komisji.

Protokół zawiera 21 ponumerowanych stron. Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w biurze

Rady Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni.
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